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ZÁPIS Č. 7-N/ 2021 (350) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 7. PROSINCE 2021 

OD 9:00 HODIN – MICROSOFT TEAMS 
 

 
 
Přítomni:  viz prezenční listina (celkem 25 senátorů) 
 
Omluveni:  Apeltauer/FAST, Zahrádka/FCH  
 
Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek,  

prorektorka Režňáková, prorektoři Doupovec, Grmela, Hirš 
Ing. Herrmannová 

 
Stálí hosté:  Slezáček/CESA, Bradáč/ÚSI 
 
Omluveni: prorektor Hruška 
 

 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 6-N/2021 ze dne 9. 11. 2021 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace SK AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  

▪ Jmenování zástupce AS VUT do Grantové řídicí komise pro specifický výzkum VUT  
▪ Další ekonomické záležitosti 

8. Legislativní záležitosti  
▪ Shrnutí předsedy Volební komise VUT průběhu volby kandidáta na jmenování 

rektorem VUT v Brně pro funkční období únor 2022 až leden 2026 
9. Projednání nominace prof. Chybíka na členství v Etické komisi VUT 
10. Pedagogické záležitosti 

▪ Zpráva o hodnocení výuky v MSP na ÚSI v letním semestru akad. roku 2020-2021 
▪ Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé materiály 

a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož uskutečňování se podílí 
Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT) 

11. Strategické dokumenty CESA: 
▪ Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA VUT za r. 2020 
▪ Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+ 
▪ Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021 

12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
▪ Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé  
▪ Termíny zasedání AS VUT v I. pololetí r. 2022 
▪ Různé 

▪ Prezentace – Ing. Krečmer: „VUT QS (quantitative) ranking evaluation“ 
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1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Vzhledem k závažné situaci v oblasti pandemie Covid-19 (vyhlášení nouzového stavu 
v ČR) a na základě hlasování členů AS VUT per rollam o způsobu dnešního zasedání AS VUT, 
o které požádal předseda AS VUT Hanáček, bylo svoláno distanční zasedání AS VUT 
v souladu s článkem 13a Jednacího řádu AS VUT.  

Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky 
dnešního zasedání AS, zejména hosty rektora Štěpánka, kvestora Janíčka, prorektorku 
Režňákovou, prorektory Doupovce, Grmelu a Hirše, kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou 
a přítomné členy AS VUT; dále omluvil prorektora Hrušku (nemoc). Následně sdělil, že do 
funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování navrhuje opět schválit doc. Steinbauera. 
Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, který 
byl doplněn o prezentaci Ing. Krečmera – viz bod 13. Různé. Výše uvedený program byl 
v tomto znění schválen.  

 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6-N/2021 ZE DNE 9. 11. 2021  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 6-N/2021 ze dne 9. 11. 2021 byl rozeslán členům AS VUT ke 
korekci e-mailem dne 26. 11. 2021, zápis v tomto znění odsouhlasili rektor Štěpánek a doc. 
Steinbauer.  

Doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k zápisu nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 6-N/2021 ze dne 9. 11. 2021. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 

➢ Rektor Štěpánek 

▪ Informace ze 163. zasedání Pléna ČKR – 2. 12. 2021: Zasedání Pléna ČKR se konalo péčí 
Vysoké školy logistiky o.p.s., Přerov; proběhlo distanční formou.  
- Byl prezentován harmonogram schvalování operačních programů pro rok 2022/2023: 

1. a 2. Q 2022 – Teaming – 1. výzva. Špičkový výzkum bude trvat až 6 let. Projekty, 
které budou pouze pro VŠ, budou až v roce 2023. Bylo verifikováno, že kofinancování 
bude 5 %.  
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- Odezněla také informace o rozpočtovém provizoriu pro první tři měsíce 2022, což bude 
mít dopad na hospodaření VŠ (VUT). 

- Prezentace závěrů genderového auditu: Uskutečnila se ve středu 1. 12. 2021 od 8:00-
10:00 v zasedací místnosti rektora. Výsledky prezentovala agentura, která audit 
prováděla (společnost Gender Studies). Jednání se zúčastnili členové vedení, za 
studenty předsedkyně SK AS Ing. Kruljacová, vedoucí PersO Ing. Kraina a vedoucí 
projektu Ing. Šlégrová. F/S obdrží informaci a finální zprávu, bude nutné podniknout 
kroky k realizaci předložených námětů. Závěrečná zpráva z genderového auditu je 
k dispozici, bude poskytnuta vedení F/S. Podrobnější informace ve vstupu kvestora.  

- ČKR/výzva k nominaci do MV OP TAK 2021-2027: MPO, které je Řídicím orgánem 
Operačního programu Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost (OP TAK), 
požádalo ČKR o návrh jednoho člena a jednoho jeho náhradníka do připravovaného 
Monitorovacího výboru Operačního programu Technologie a aplikace pro 
konkurenceschopnost 2021-2027 (MV OP TAK 2021-2027). Na základě dohody 
rektora a kvestora (jako budoucího rektora VUT) a rektora ČVUT byl jako náhradník 
nominován děkan Weiter.  

▪ Cena podnikavosti studenta VUT 2021: Finále se zúčastnilo 9 postupujících projektů 
(z celkových 10, jeden projekt odstoupil). Hodnoticí komise navrhla následující 3 výherce, 
ostatní budou oceněni dle bodového hodnocení:  
• Plastic Guys, Ondřej Venclík z FAST VUT, stipendium 100.000,-Kč;  
• HobbyCNCfrézka Alutex, Bc. Tomáš Baťka, FSI VUT, stipendium 90.000,-Kč;  
• QubiCone (Virtual Hub), Bc. Jan Štancl, FP VUT, stipendium 80.000,-Kč.  
Vedení VUT souhlasí s návrhem hodnoticí komise na nerovnoměrné rozdělení finančních 
prostředků. Dle názoru rektora se jedná o kvalitní projekt, který má potenciál i do budoucna. 
Článek o výhercích byl již zveřejněn v aktualitách na webu a přes sociální sítě VUT. 

 
➢ Prorektorka Režňáková 

▪ Hodnocení akademických pracovníků a pracovníků VaV v roce 2022 (tj. za rok 2021): 
- Hodnocení bude probíhat v souladu s pravidly a termíny stanoveny ve Směrnici č. 

1/2021 Hodnocení akademických pracovníků a vědeckých, výzkumných a vývojových 
pracovníků, tj. odsouhlasení dat a doplnění vyjádření do konce února, pohovory 
hodnotitelů s hodnocenými v průběhu března-dubna 2022.  

- Vedení VUT schválilo poskytnutí výjimky z uvedené směrnice pro FAST. Hodnocení na 
FAST proběhne pouze s částečným využitím systému IS SHAP, protože FAST zatím 
není kompletně integrován do centrálního IS VUT (podklady, které zatím nejsou 
převedeny do SHAP, budou čerpány z IS FAST). Po diskusi byla žádost schválena 
s podmínkou, že FAST aktualizuje harmonogram připojení k centrálnímu IS VUT.  

- Požadavky na úpravu výpočtu bodového hodnocení zaslali FEKT, FP, FCH, FA, FAST. 
Jedna z fakult žádala o úplné skrytí části F – Hodnocení studenty. Tento požadavek 
nelze realizovat, protože se jedná o povinou součást SHAP, uvedenou ve výše 
uvedené směrnici, čl. 3., odst. 2. 

- Na základě nové smlouvy se společností Clarivate Analytics jsme získali možnost 
stahovat data z Journal Citation Report o časopisech v databázi WoS. Tyto data jsou 
ukládána do CDB pro účely dalšího použití. Některé kvalitativní parametry jsou z CDB 
importovány do IS Apollo (např. IF, Eigenfactor, AIS dle oborů, percentily, kvartily atd.) 
a bude je možné využít pro hodnocení pracovníků, pracovišť i prezentační účely.  

- Rozlišování kvality časopiseckých článků v databázi Scopus dle kvartilů zatím není 
možné, protože nemáme do databáze přístup umožňující stahovat tyto informace. Tyto 
informace budou dostupné pro zprovoznění SciVal od 1.1. 2022, pak to bude potřebné 
prozkoumat a naprogramovat. 

- Byl již dokončen import dat o řešitelích projektů ze SAP do CDB. Připravuje se import 
seznamu řešitelů a jejich úvazků (počet hodin/roční časový fond) do Apollo, modulu 
Projekty; odpovědný řešitel projektu bude muset v modulu Projekty potvrdit import dat 
ze SAP (tlačítko); data se následně zobrazí i v IS SHAP.   
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- I nadále je potřebné odstraňovat nejednotnost při ukládání dat v IS (různé přístupy 
k sestavování rozvrhů, evidence komisí pro SZZ/SDZ, mezifakultní výuka apod.), která 
způsobuje, že data v IS nejsou považována uživateli za hodnověrná a konzistentní.  

▪ Byl finalizován návrh Strategie Open Science VUT. Tato strategie stanovuje cíle VUT 
v oblasti Open Science a je jednou z nutných podmínek pro účast ve výběrovém řízení 
projektů Horizon Europe. Na jeho přípravě se podíleli zástupci fakult/VŠ ústavů nominováni 
jejich vedením a pracovníci ÚK. 

▪ V pátek 26. 11. 2021 jednala Ediční rada VUT. Hlavním bodem programu bylo projednání 
návrhů na zařazení do Edičního plánu pro r. 2022. Navrženo bylo celkem osm nových 
titulů, jeden titul nezískal podporu. Do návrhu Edičního plánu VUT bylo zařazeno sedm 
titulů z předešlých let, které jsou již rozpracované, jeden titul byl navržen k vyřazení 
(Encyklopedie profesorů Vysokého učení technického v Brně 1990–2020). 

▪ V úterý 30. 11. 2021 proběhlo jednání VIŘR. Výbor projednal informace o postupu řešení 
aktuálních celouniverzitních rizik a posoudil návrh celouniverzitních rizik, které by měly být 
řešeny na celouniverzitní úrovni v příštím roce. Výbor se usnesl na doporučení pokračovat 
osmy v současnosti již řešených celouniverzitních rizik, dvě rizika jsou navržena 
k monitorování (riziko vnitrouniverzitní kultury, riziko poklesu finančních zdrojů a příjmů 
VUT v důsledku pandemie koronaviru), jedno riziko bylo dokončeno (prezentace výsledků 
VUT) a nově bylo navržené jedno riziko (nedostatečná systematizace popisu procesů), 
u něhož bude potřebné stanovit garanta. 

 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Byla jmenována nová Dozorčí rada KaM, viz https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-
predpisy-a-dokumenty/smernice-c-5-2021-poradni-sbory-a-pracovni-skupiny-zrizovane-v-
souladu-se-statutem-vut-d217309 . Dne 8. 12. 2021 proběhne jednání Dozorčí rady KaM. 

▪ RVH na svém zasedání dne 23. 11. 2021 schválila seznam studijních programů VUT, 
u kterých proběhne v roce 2022 hodnocení dle Směrnice č. 67/2017. 

▪ Dne 19. 11. 2021 se prorektor zúčastnil jednání pracovní skupiny ČKR pro spolupráci 
s NAÚ. Projednávané body:  
Použití distančních prvků ve vzdělávacím procesu. Názor NAÚ k využívání online 
výukových metod je uveden v příloze zápisu z KR č. 20 ze dne 30. 11. 2021. Závěry 
z diskuse: 
- V lednu 2022 bude představen výstup z CRP projektu, jehož součástí bude návrh 

terminologického výkladu formy studia (prezenční, kombinovaná, distanční) a způsobů 
výuky (přímá výuka, synchronní výuka, asynchronní výuka a samostudium). 

- Bylo konstatováno, že případné zavádění distančních prvků do vzdělávacího procesu 
musí jednoznačně vést k přidané hodnotě vzdělávacího procesu (např. zařazení online 
přednášky zahraničního odborníka). Prvky distančního vzdělávání nemohou být 
pouhou náhradou standardní formy vzdělávání v prezenčních a kombinovaných 
formách studia.  

Pravidla realizace profesních studijních programů. Závěry z diskuse: 
- V případě profesních BSP je v legislativě definována povinnost praxe. Uvažuje se 

o tom, že v relevantních případech, a za podmínky dostatečného zdůvodnění, může 
být tato podmínka naplněna v rámci praxe interně na VŠ (např. výzkumná centra, 
školský statek, atd.).  

- V případě profesních NMSP je povinná praktická výuka. 
Standardy bakalářských prací u profesně orientovaných studijních programů.  
Závěry z diskuse:  
- Povinnost vypracování BP není v zákoně zakotvena.  
- Struktura, rozsah a typ BP by měly být definovány v akreditační žádosti (tzn. VŠ si 

může sama definovat konkrétní požadavky na parametry BP v jednotlivých SP).  
▪ Prorektor upozornil na aktuální sdělení NAÚ https://www.nauvs.cz/index.php/cs/aktualni-

sdeleni ze dne 29. 11. 2021: Vzhledem k aktuální epidemiologické situaci a jejímu 
možnému vývoji NAÚ upozorňuje, že „Metodický pokyn NAÚ k využívání nástrojů 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-5-2021-poradni-sbory-a-pracovni-skupiny-zrizovane-v-souladu-se-statutem-vut-d217309
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-5-2021-poradni-sbory-a-pracovni-skupiny-zrizovane-v-souladu-se-statutem-vut-d217309
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/smernice-c-5-2021-poradni-sbory-a-pracovni-skupiny-zrizovane-v-souladu-se-statutem-vut-d217309
https://www.nauvs.cz/index.php/cs/aktualni-sdeleni
https://www.nauvs.cz/index.php/cs/aktualni-sdeleni
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distančního vzdělávání v prezenční a kombinované formě studia“, platný v Akademickém 
roce 2020/2021, je platný i pro akademický rok 2021/2022. V Metodickém pokynu je mimo 
jiné uvedeno: „Objektivní vnější okolnosti podle odst. 1 metodického pokynu mohou nastat mimo 
jiné v důsledku zhoršující se epidemiologické situace. V takovém případě vysoká škola posoudí 
míru rizika kontaktní výuky (tj. výuky založené na fyzické přítomnosti studentů) v jednotlivých 
předmětech a individuálně rozhodne o tom, zda daný předmět nebo část předmětu bude vyučován 
bezkontaktním způsobem. Při posuzování bere v úvahu například velikost studijní skupiny, formu 
výuky (zda se jedná o přednášku, cvičení, seminář či jinou formu výuky) a ročník studia. Plošné 
rušení kontaktní výuky, které nebude dáno vydaným doporučením nebo rozhodnutím příslušné 
hygienické stanice, Ministerstva zdravotnictví nebo vlády, je nepřípustné“. 

 

➢ Prorektor Grmela 

▪ Prorektor konstatoval, že požádal předsedu AS VUT Hanáčka a předsedkyni SK AS VUT 
Ing. Kruljacovou, aby na dnešním zasedání AS sdělili zástupce AS VUT a tři zástupce 
studentů do Řídicí grantové komise pro projekty specifického výzkumu pro r. 2022.  
 

➢ Prorektor Hirš 

▪ EULIST a Manažer VUT pro Evropské univerzity: Prorektor stručně informoval o průběhu 
jednání EULIST Presidents/Rectors Board, které proběhlo online 26. 11. 2021. Materiály 
potřebné k zapojení F/S (včetně časového plánu a úvodních návrhu témat) jsou v příloze 
zápisu KR a na Sharepointu OZV. Materiály a náměty není vhodné šířit mimo VUT před 
podáním žádosti. Dne 1. 12. 2021 nastoupil na pozici Manažer pro Evropské univerzity Ing. 
Josef Krahulec, Ph.D. (OZV). Dne 16. 12. 2021 proběhne on-line schůzka s manažerem 
VUT a fakultními koordinátory. Účelem schůzky je nejenom představení manažera, ale 
také informace, v jakém stavu jsou aktivity v jednotlivých pracovních skupinách a příprava 
podání přihlášky EULIST. Výzva byla zveřejněna 30. 11. 2021, termín odevzdání přihlášky 
je 22. 3. 2022, alokovaná částka pro cca 8 nových aliancí je 46,4 mil. Eur.   

▪ Ubytování zahraničních studentů – Koleje a menzy VUT: Probíhá jednání OZV s KaM VUT 
o nastavení systému potvrzování volných pokojů na kolejích zohledňující priority 
zahraničních studentů. Byl navržen systém potvrzování kolejí pro zahraniční studenty 
následovně podle obecných priorit:  
- Full degree studenti studující v AJ programu,  
- Full degree studenti studující v ČJ programu,  
- Exchange studenti na krátkodobý pobyt, kteří mají vízovou povinnost,  
- Ostatní Exchange studenti nemající vízovou povinnost.  

▪ V pátek 3. 12. 2021 proběhla schůzka, kde byly domluveny úpravy interního systému KaM 
Sokrates tak, aby bylo možné jasně ze systému identifikovat prioritní skupinu. 

▪ Delegace Thajského království v Brně: Na konec ledna až začátek února 2022 je 
plánována návštěva Velvyslankyně Thajského království v ČR H.E. Ms. Phasporn 
Sangasubana v Brně u primátorky. F/S byly obeslány emailem s informací a žádostí 
o případné náměty na spolupráci. 

 
➢ Kvestor Janíček  

▪ Genderový audit a plán genderové rovnosti: Genderový audit byl prováděn za účelem 
vypracování Plánu genderové rovnosti, jehož existence je podmínkou způsobilosti VUT pro 
přístup k projektům Horizon Europe od 1. 1. 2022. Genderový audit byl nyní ukončen a na 
jeho základě je zpracováván do konce roku Plán genderové rovnosti. Audit rovných 
příležitostí na VUT vycházel ze stávající situace v organizaci a na základě jeho výsledků 
a zjištění byly definovány změny a tématické okruhy změn, které budou zpracovány do 
Plánu genderové rovnosti na VUT (tzv. GEP). Audit probíhal na VUT v Brně od června do 
října 2021. V srpnu a září 2021 proběhly individuální rozhovory a fokusní skupiny zástupců 
z řad zaměstnanců F/S. Audit byl konán v návaznosti na podmínky udělení ceny HR Award. 
Vytvoření Plánu genderové rovnosti na VUT (tzv. GEP) vychází z povinnosti grantové 
dohody pro získání projektů H2020 jako podmínka způsobilosti pro uchazeče z řad 
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veřejných vysokých škol a výzkumných organizací. Plán genderové rovnosti GEP musí být 
oficiální dokument, který je verifikován vedením instituce. Dokument musí být na viditelném 
místě webových stránek instituce a dále musí být i v anglickém jazyce. Musí obsahovat 
kromě cílů a jejich specifikace i harmonogram činností, výši finanční alokace a kým bude 
zajištěno plnění (konkrétní osoby nebo odbory-oddělení). 
Obdrželi jsme závěrečnou zprávu z auditu a návrh textu plánu genderové rovnosti PGR, 
resp. GEP (Gender Equality Plan). Text PGR bude po revizi předložen do porady vedení 
20. 12. 2021 a poslán k připomínkám do 6. 1. 2022. Plán musí kromě obsahu zahrnovat 
návrh na organizační a personální zajištění agendy a rozpočet. Rozpočet je předmětem 
návrhu CP 2022. PGR bude rovněž předložen k projednání do AS. Na základě projednání 
a zapracování připomínek bude PGR upraven, přeložen a vystaven na veřejných 
webových stránkách VUT.  

▪ Očkovací centrum Surgal Clinic je znovu otevřeno a nabídlo zaměstnancům VUT možnost 
získat třetí dávku očkování. Centrum nadále očkuje vakcínou Pfizer-BioNTech. Vzhledem 
ke značnému rozvolnění volby očkovacích možností – dostupnosti očkovacích center i typu 
vakcín, nebude očkování nijak organizováno. Je plně na rozhodnutí a volbě zaměstnance, 
zdali možnosti využije. Očkování tam probíhá ve stejné budově jako na jaře, tj. Surgal 
Clinic, budova G, Drobného 38-40. Pro zaměstnance VUT je možné k očkování přijít bez 
předchozí registrace. K očkování je možné se dostavit po splnění podmínky uplynutí 6 
měsíců od ukončeného druhého očkování pro zaměstnance v kategorii <60 let věku a po 
5 měsících pro kategorii 60+ (měla by přijít informační zpráva – sms/mail, ale není nezbytné 
na ni čekat, pokud je podmínka splněna). 

 
➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ Aktivity z oblasti popularizace vědy v roce 2021 a výhled na 2022: 
- Pro pracovníky PR se uskutečnilo školení od České tiskové kanceláře, které vedl 

vedoucí její brněnské sekce Jan Tomandl. Díky radám a pečlivému rozboru 
komunikace jednotlivých F/S se budou naše témata více dostávat do médií. 

- PR pracovníci měli na konci roku 2021 celodenní školení copywritingu s předním 
českým „psavcem“ Otto Bohušem. Rozebíraly se konkrétní texty, PR specialisté měli 
možnost trénovat na praktických příkladech a dostávat okamžitě zpětnou vazbu.  

- Mezi užitečná školení, na která se mohli hlásit PR pracovníci fakult a součástí, patřil 
také dvoudenní kurz grafiky v Canvě a dvoudenní profesionální kurz natáčení a střihu 
videa včetně práce s video a foto technikou. 

- Další školení bylo přímo pro vědce, vedl ho vědecký novinář Petr Koubský z Deníku N, 
ze školení je k dispozici i záznam. Další školení pro vědce, tentokrát sociálních sítích 
se uskutečnilo 25. 11., vedl ho Petr Cieslar, který má na starosti sociální sítě Akademie 
věd, opět je k dispozici i záznam. 

- Brožurka o medializaci a popularizaci vědy je ke stažení zde:  
https://www.vut.cz/vut/media/medialni-kucharka-p211552 a je volně šiřitelná mezi 
zaměstnance a studenty. OMVV je rozeslalo v tištěné podobě na fakulty a součásti, 
v případě zájmu je k dispozici ještě několik kusů do zásoby. Odkaz a informace 
o brožuře šla také v listopadovém newsletteru. Momentálně OMVV pracuje na vydání 
anglické verze. 

- Poslední novinkou letošního roku jsou 3 animovaná videa, která doplňují brožuru 
a vychází z ní. Stručně během minuty shrnují základní pojmy, témata a tipy. Pokud se 
podaří, příští rok OMVV zpracuje ještě 2 zbývající témata formou videa. Grafika je 
jednotná jako s brožurou a videi provází hlas herce Národního divadla Brno Martina 
Slámy. Jedná se o interní materiál vytvořený na zakázku VUT, proto je možné je šířit 
pouze v rámci naší univerzity. 

- Minulý týden OMVV nasadil průzkum o PR VUT. Mezi novináře byl rozeslán dotazník, 
ve kterém se ptáme, jak jsou spokojeni se současným stylem posílání tiskových zpráv, 
aktualit nebo pořádání tiskových konferencí. Ptáme se jich, jaké sledují kanály VUT, 
odkud čerpají inspirace, co všechno by se jim hodilo, aby jim to ještě více usnadnilo 

https://www.vut.cz/vut/media/medialni-kucharka-p211552
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práci a VUT se tak ještě více dostávalo de médií. Výsledky by měly být zpracovány 
počátkem roku 2022. 

- Na zpětnou vazbu ohledně komunikace vědeckých témat se ptáme i studentů a 
zaměstnanců VUT v aktuálně nasazeném průzkumu – zjišťujeme, skrze jaké kanály 
můžeme vědu popularizovat i dovnitř. Je to důležité pro budování povědomí o tom, že 
je možné svá témata dostávat mezi veřejnost a ukázat, jak čtivě se dají zajímavé 
novinky, nápady a úspěchy lidí z VUT zpracovat a následně přeposlat například do 
médií k dalšímu šíření. I tyto výzkumy budou zpracovány počátkem roku 2022. 

- Do budoucna bychom rádi vše zastřešili na takové „mediální akademii VUT“, kde by 
po přihlášení měli zaměstnanci všechny tyto informace, brožury, záznamy, termíny 
školení na jednom místě a měli by k tomu snadný přístup; také je v plánu příští rok 
dělat školení osobně PR specialistkami z OMVV, aby naši akademici věděli, jak jim 
můžeme s popularizací pomoci. 

- Aktuálně připravujeme vzor tiskových zpráv pro PR kolegy z fakult a ústavů tak, aby 
měli předpřipravenou šablonu s tipy, jak napsat chytlavou tiskovou zprávu. Bude to 
šablona s logem VUT, příklad dobře napsané tiskové zprávy a prezentace, ve které 
budou shrnuta základní pravidla. 

 
➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Monitoring – viz přílohy k zápisu – rozeslány členům AS VUT e-mailem dne 6. 12. 2021. 
 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Aktuální informace / COVID-19: Kancléř informoval, že Úřad pro ochranu osobních údajů 
vydal stanovisko, kterým shrnuje, že zaměstnavatel je oprávněn sbírat u zaměstnanců 
údaje o tom, zda jsou očkovaní. V návaznosti na úkol rektora poté kancléř shrnul aktuální 
statistiky od RNDr. Dvorské a z modulu Statistiky z IS Apollo.  

▪ Předvánoční opatření – jak do oblasti VŠ – sdružování omezeno, omezení dále 
neočekáváme. Jsme ale opatrní, MZ umí překvapit.  
 

 
5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela informoval o jednání Sněmu RVŠ, který se konal ve 
čtvrtek 18. 11. 2021, z důvodu vážné epidemiologické situace distanční formou.  
Program: 1. Zahájení; 2. Informace z užšího předsednictva RVŠ (prof. Ing. Milan Pospíšil, 
CSc.); 3. Informace ze Studentské komory RVŠ (Ing. Michal Farník); 4. Vystoupení hostů 
(MŠMT, ČKR, TAČR); 5. Reforma financování doktorského studia (doc. Mgr. Tomáš 
Kašparovský, Ph.D. a Ing. Michal Farník); 6. Ekonomické informace (JUDr. Lenka Valová); 
7. Rekapitulace vývoje přípravy koaličního programu v oblasti VŠ a VV (RNDr. Pavel Popela 
Ph.D.); 8. Národní plán obnovy (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.); 9. Metodika M17+ (doc. Dr. 
Ing. Vlasta Radová); 10. Různé.  

RNDr. Popela rozeslal dnes před zasedáním AS VUT e-mailem členům AS VUT informace ve 
formě tradičních zpráv z grémií. Ve čtvrtek se bude konat reprezentativní komise. Upřesňují 
se termíny RVŠ v r. 2022. Probíhá diskuse, zda přesunout sídlo RVŠ blíže k centru Prahy. 
RNDr. Popela se dotazoval na význam bodu 2. Usnesení ČKR (Poznámka: Usnesení ČKR – viz 
přílohy / dokumenty k Zápisu z jednání 21. kolegia rektora dne 14. 12. 2021 – „2.ČKR bere na vědomí 
výsledky jednání Pracovní skupiny ČKR pro oblast vzdělávání a pro spolupráci s Národním akreditačním 
úřadem pro vysoké školství (NAÚ)ze  dne  16.  listopadu 2021 týkající se standardů pro zajišťování kvality 
vzdělávací činnosti pro různé formy studia, pravidel realizace profesních studijních programů a standardů 

bakalářských prací.“ Sumarizace o koaličním programu nové vlády – předneseno shrnutí, pošle 
zájemcům. Vyplývají z ní ambiciózní cíle nové vlády a vedle toho předpokládané rozpočtové 
provizorium a některé redukce, na základě toho je možné, že vznikne problém, že již v prvním 
roce existence nové vlády možná nebude možné program naplňovat.  
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Členka Sněmu RVŠ za FA Ing. arch. Galeová informovala o aktuální činnosti pracovní komise 
RVŠ pro umělecké VŠ. V souvislosti s reformou doktorského studia /novela VŠ zákona/ 
a s informacemi vyslovenými na sněmu RVŠ diskutovali budoucí podobu duálního systému 
organizace doktorského studia a zkvalitňování výsledků doktorandů na uměleckých oborech. 
Dalším projednáváním pokračuje i pro komisi umělecké VŠ komentování Národního plánu 
obnovy – komise se zapojila do aktivit spojených s realizací Národního plánu obnovy v gesci 
Ministerstva kultury ČR. Jde zejména o záměr legislativního opatření spojeného s definicí 
Statusu umělce tak, aby status navazoval na komplexní definici Oblasti vzdělávání 31 Umění 
(tedy všech dotčených profesí včetně architektury, designu atd.) Komise je připravena 
poskytnout zpracované profily absolventů uměleckých profesí pro tvorbu výsledného 
materiálu. Dále informovala o průběhu Kolokvia RUV - "Kdo umí učí", které se uskutečnilo 
v hybridní /prezenční a on-line/ formě v úterý 30. 11. 2021 v kreativním hubu Kumst v Brně. 
Kolokvium v organizaci FA VUT, pod záštitou Komise UVŠ RVŠ, se kromě debatérů 
uvedených v programu účastnilo cca 45 hostů – zástupců MŠMT, vedení uměleckých VŠ a 
členů jednotlivých segmentů umělecké tvorby. Přítomní konstatovali, že diskuse smyslu RUVu 
v širším plénu, zejména s ohledem na průběžnou obměnu managementu vysokých škol, má 
zásadní smysl pro další možné využití tohoto nástroje. Podstatným bodem kolokvia bylo 
téma kompenzace financí uměleckých VŠ a dopady pandemické situace. Ing. arch. Galeová 
poděkovala za podporu a aktivní účast kvestoru Janíčkovi i OVVM. Další informace – viz bod 
12. Různé.  

Bc. Hodulíková informovala o činnosti SK RVŠ:  

Plénum SK RVŠ 16. 11. 2021:  
- SK RVŠ se vymezila proti pracovní povinnost studentů z důvodu pandemické situace. 

Studenti jsou ochotni pomáhat, avšak na dobrovolnické bázi.  
- SK RVŠ podpořila iniciativu slovenských kolegů a kolegyně z ŠRVŠ „Zodpovědný 

protest za slobodne univerzity“, který se vztahuje k novele VŠ, jež může mít za 
následek politizaci VŠ.   

- Připravuje se nová vizuální identita RVŠ a SK RVŠ.  
Cena Jana Opletala 16.11.2021:  
Jubilejní desátý ročník Ceny Jana Opletala měl dva laureáty, a to Michala Nguyene (UPOL) 
a Pavla Švandu in memoriam (VUT), vítěz si odnesl sošku jež vznikla v rámci studentské 
soutěže od Sáry Skoczkové z AVU. Soutěž pořádala SK RVŠ.   
17. 11. 2021 Den boje za svobodu a demokracii a Mezinárodní den studentstva: 
Uctění památky a vystoupení předsednictva SK RVŠ u Hlávkových kolejí, Žitné ulice a na 
Albertově v Praze. Bývalý prezident Klaus označil předsedu SK RVŠ za hloupého mladíčka 
z důvodu odlišného názoru na globální problémy. Proti tomu se vymezily studentské komory 
VŠ, včetně SKAS VUT. Následně se proti Klausově prohlášení vymezila i RVŠ.  
19. 11. 2021 KAS.2021 Konference akademických senátorů:  
Program KAS byl složen ze tří bloků: etika, internacionalizace, studentská participace. Z VUT 
se účastnili čtyři zástupkyně a zástupci. V rámci bloku pro etiku vystoupili: iniciativa z DAMU a 
JAMU Nemusíš to vydržet!, nezisková organizace Konsent a ombudsmanka z UPOL.  Diskuse 
o etice se ubírala převážně nad tématikou asymetrie vztahů na VŠ, strukturálním sexismu, 
aktivismu a ombudsmanství. Odkaz na Nemuší to vydržet! (https://www.nemusistovydrzet.cz/)  
Další dění ve SK RVŠ: 

- Proběhl Board meeting ESU. SK RVŠ byla vybrána k hostování BM na příští rok, 
uskuteční se v Praze, budou účastní zástupci ze studentských unií po celé Evropě.  

- Ve dnech 10. 12. – 11. 12. 2021 se uskuteční výjezdní zasedání SK RVŠ v Brně 
organizované VUT a MUNI. Zde patří velké poděkování za veškerou podporu od VUT.  

 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o činnosti studentské komory AS VUT.  
 

https://www.nemusistovydrzet.cz/
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7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

▪ Jmenování zástupce AS VUT do Grantové řídicí komise pro specifický výzkum   
 
„Předseda AS VUT doc. Hanáček úvodem zrekapituloval, že dle požadavku prorektora Grmely 
má dnes AS VUT sdělit jména svých zástupců do Řídicí grantové komise (ŘGK) pro specifický 
výzkum na VUT. Dle Směrnice č. 14/2019 Zásady studentské grantové soutěže na podporu 
projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VUT, článku 2, odst. 3 by měli být členy 
Řídicí grantové komise předseda KTČ AS VUT a 3 členové AO VUT jmenovaní SK AS VUT 
ze studentů DSP pro daný akademický rok. Doc. Hanáček konstatoval, že současným 
předsedou KTČ AS VUT je prof. Ing. Josef Štětina, Ph.D. Předsedkyně SK AS VUT Ing. 
Kruljacová sdělila, že SK AS VUT jmenovala do výše uvedené komise Ing. Petru Kosovou, 
Ing. Katarínu Rovenskou a Ing. Daniela Janíka.  
 

▪ Další ekonomické záležitosti 
 
Kvestor Janíček informoval o současné situaci v oblasti příprav Rozpočtu VUT na r. 2022. Dne 
9. 12. 2021 se bude konat zasedání Reprezentativní komise MŠMT, na kterém bude projednán 
rozpis rozpočtu veřejných vysokých škol a přidělení koeficientů ekonomické náročnosti nově 
akreditovaným studijním programům pro r. 2022. Předpokládá se: 

- Rozpočtové provizorium spočívající v poskytování normativních prostředků příspěvku 
měsíčně ve výši 1/12 (standardně to bylo ve výši ¼ roční alokace).  

- Příspěvek na vzdělávací činnost zůstane nezměněn.  
o KEN na VUT meziročně vzrostl o 1,26 % (limitní pro krácení je pokles KEN o 3 

%).  
o Přepočtený počet studií k 31. 10. 2021 na VUT klesl o 2,53 % (limitní pro krácení 

je pokles PPS o 10 %). 
- Pro výpočet uk. K a FUČ bude použit aritmetický průměr výsledků RUV z let 2018 a 

2019 (nebudou použita data za r. 2020 v důsledku COVID).   
- Institucionální podpora DKRVO je fixovaná.  
- Dotace v ukazateli J „dotace na zlepšení podmínek stravování studentů“ – předpokládá 

se za rozhodný počet vydaných porcí za rok 2021, což je v průměru cca 30 %. Uvažuje 
se o navýšení jednotkové sazby 17,95Kč. Tato situace může vést k navýšení ceny jídla 
pro studenty. 

Na závěr kvestor Janíček sdělil, že rozpočtová situace se může ještě v souvislosti s pandemií 
Covid-19 vyvíjet a v návaznosti na to budou probíhat i jednání AS VUT.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že zatím dodržuje své programové prohlášení, že 
se zasedání EK AS VUT nebudou konat tak často a nebudou tak dlouhé. Vzhledem k tomu, 
že zatím nejsou k dispozici žádné významné novinky, jednání EK AS VUT zatím nesvolával. 
Navrhuje po domluvě s kvestorem Janíčkem uskutečnit distanční jednání EK ještě před 
Vánocemi, připadá v úvahu úterý 21. 12. 2021 distančně. Půjde o neformální setkání členů EK 
za účasti ostatních členů AS VUT v případě zájmu, bez potřeby přijetí usnesení. Na jednání 
budou standardně pozváni také rektor Štěpánek a kvestor Janíček, v případě zájmu i ostatní 
členové vedení VUT. Na jednání budou sděleny aktuální informace z prosincového 
Předsednictva RVŠ v souvislosti s očekávaným rozpočtovým provizoriem. Rektor Štěpánek 
vyjádřil s návrhem RNDr. Popely souhlas.  
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 

▪ Shrnutí předsedy volební komise VUT průběhu volby kandidáta na jmenování 
rektorem VUT v Brně pro funkční období únor 2022 až leden 2026 
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Na návrh předsedy volební komise pro volbu kandidáta na jmenování rektorem (dále jen 
„volební komise“) prof. Štětiny byl zařazen na program dnešního zasedání AS VUT bod týkající 
se zhodnocení průběhu volby kandidáta na jmenování rektorem pro nové funkční období 
a diskuse členů AS VUT. Dle názoru prof. Štětiny je prospěšné, aby AS VUT prodiskutoval 
organizační i legislativní záležitosti spojené s těmito volbami, aby zkušenosti z této volby mohl 
AS VUT využít při příštích volbách.  

Prof. Štětina úvodem na dnešním zasedání AS konstatoval, že volební komise ukončila svoji 
činnost zvolením kandidáta na rektora. Následně zhodnotil přípravu a průběh volby. Dle jeho 
názoru se ne zcela osvědčilo na webu VUT jako první zveřejněné „Diskusní fórum“ pro sběr 
námětů pro navržené kandidáty, možná díky tomu, že bylo zveřejněno o prázdninách. Je ale 
otázkou, zda by AS VUT neměl mít trvale otevřené fórum, které by sbíralo podněty k diskusi 
během celého roku. Termíny a celkový časový plán uvedený v harmonogramu volby kandidáta 
na rektora vyhovoval, pouze je třeba brát ohled na nominace kandidátů z fakult, neposouvat 
data příliš do prázdnin a tím do období, kdy se neschází akademické senáty fakult. Složení 
volební komise je vyhovující a je třeba práci jejích členů ocenit, včetně práce studentů v komisi. 
Doporučil, aby studenti měli ve volební komisi vždy své zastoupení, což současný Volební řád 
AS VUT nezajišťuje. Dále je třeba dbát na zachování rovných možností kandidátů, takže 
v období mezi nominacemi a zveřejněním volebních programů omezit mediální výstupy. 
Mediální výstupy univerzity by měly být diskutovány s volební komisí nebo alespoň s jejím 
předsedou. Diskusní sharepointová fóra pro kladení otázek navrženým kandidátům pro volbu 
rektora se osvědčila, je vhodné je i v budoucnu využívat a začlenit je přímo do organizačních 
pokynů k volbám. Předvolební shromáždění díky možnosti streamování není nutné uskutečnit 
tři, ale stačí pouze jedno, s kvalitním streamem (raději zajištěným externí firmou nebo fakultou, 
která má s přenosy zkušenosti). Účast členů AO VUT na shromážděních byla relativně nízká 
a zajištění kvalitního přenosu ze tří míst bylo nákladné a problematické. Na většině univerzit 
se při volbách kandidáta na rektora koná jen jedno shromáždění, kvalita přenosu je většinou 
vyšší. Vlastní průběh volby neměl žádné nedostatky a odpovídal významu události. 
Poděkování patří členům volební komise, kteří se všichni aktivně zapojili do přípravy volby, 
kancléři Gregorkovi za pomoc při zřizování webových stránek, tajemnici AS J. Cardové za 
administrativní a organizační podporu a Mgr. Vaňkové (OMVV) za rychlé zveřejňování všech 
legislativních dokladů a předvolebních prohlášení kandidátů na webu VUT. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček rovněž poděkoval členům volební komise a všem ostatním, 
kteří se podíleli na přípravě a vlastním průběhu volby – z AS VUT zejména doc. Steinbauerovi 
a doc. Apeltauerovi. Diskusní fórum pro sběr námětů / dotazů by neoznačil za neúspěch, 
technicky bylo zvládnuto výborně, proč nebylo příliš využíváno, je otázkou. Na VUT nebyla 
zavedena tradice tří shromáždění AO VUT, jedno předvolební shromáždění je dle jeho názoru 
také možné, zejména proto, že shromáždění mohou být v současnosti streamována a jejich 
průběh je možné sledovat ze všech součástí VUT. O počtu shromáždění AO VUT může 
rozhodnout příští AS VUT při schvalování harmonogramu volby kandidáta na rektora pro další 
funkční období. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová také doporučila uskutečnění jednoho 
akademického shromáždění a současně konstatovala, že by měl být harmonogram voleb 
zveřejněn již v květnu, a ne v červnu, jako tomu bylo tentokrát. Doc. Hanáček připomněl, že 
harmonogram byl zpracován již na přelomu dubna / května, v AS VUT byl ale většinový názor, 
že bude zveřejněn až v červnu při vyhlášení volby nově ustaveným AS VUT pro nové funkční 
období. RNDr. Popela sdělil, že ze zkušenosti z předcházejících voleb vyplývá, že dosavadní 
rektoři zvládali i vyšší počty shromáždění, i když byla a je předvolební kampaň pro navržené 
kandidáty na jmenování rektorem vždy velmi náročná. Rozhodnout o organizaci průběhu volby 
je v kompetenci příštího AS VUT. Nejzdařilejší streamované akademické shromáždění se při 
současných volbách uskutečnilo na Fakultě podnikatelské, dle jeho názoru v tomto případě 
sehrála roli i praxe ze dvou streamovaných shromáždění předcházejících.  

Ing. Kruljacová připomněla, že kandidáti v průběhu září / října byli zváni na zasedání AS fakult, 
i z toho důvodu doporučuje, aby se pak konalo pouze jedno akademické shromáždění, které 
by mělo být naplánováno dříve. Všechny akce uskutečněné v průběhu předvolební kampaně 
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by měly být více rozptýleny v čase. Doc. Hanáček sdělil, že dle jeho názoru je ideální, pokud 
kandidáti svůj zájem o zvolení kandidátem na rektora vyjádří již na přelomu května / června 
a sdělí své aktivity ve vztahu k akademickým senátům.  

Rektor Štěpánek s názorem doc. Hanáčka vyjádřil souhlas. Na VUT je velké množství velmi 
kvalitních lidí z hlediska pedagogiky / vědecké práce, ale mnohem méně jich je schopné 
vykonávat manažerské funkce. Vzhledem ke zkušenostem z předcházejících voleb navrhl, aby 
kandidáti nezveřejňovali předem svůj tým prorektorů. Doc. Hanáček sdělil, že již dříve navrhl 
AS VUT přijmout v tomto smyslu usnesení, AS ale takovému usnesení nevyjádřil podporu. 
Současně konstatoval, že pokud bude chtít AS VUT v budoucích volbách kandidáta na rektora 
nějaké zásadnější změny, měly by být uvedeny ve Volebním řádu AS VUT, případně je možné 
změny promítnout do harmonogramu volby kandidáta na jmenování rektorem.  

RNDr. Popela na závěr připomněl, že vyhlášení volby a schválení harmonogramu byly 
v letošním roce výrazně ovlivněny důsledky pandemie koronaviru Covid-19, prodloužením 
funkčního období bývalého AS VUT a názorem bývalého AS, aby vyhlášení volby bylo 
realizováno až novým AS VUT po jeho ustavení. Všechny termíny uvedené v harmonogramu 
odpovídaly této situaci. Možnost zveřejňování / nezveřejňování týmu prorektorů by neměla být 
nikde omezena, neboť na základě toho má AS VUT zásadní informace o týmu spolupracovníků 
nového rektora a podle toho může posuzovat, zda tento kandidát svoji funkci rektora 
manažersky zvládne. Ing. Kruljacová sdělila, že i pro studenty v AS bylo v této souvislosti velmi 
důležité zejména personální obsazení prorektora pro studijní záležitosti. Doc. Steinbauer 
sdělil, že by nechal rozhodnutí o zveřejnění týmu prorektorů na navrženém kandidátovi 
a rozhodně by omezení nedoporučil dávat do nějakých pevných pravidel.  

Na závěr doc. Hanáček poděkoval prof. Štětinovi za jeho zpracované informace a členům AS 
VUT za proběhlou diskusi, která bude uvedena v zápise z dnešního zasedání AS VUT.  

Rektor Štěpánek popřál všem členům AS VUT hezké Vánoční svátky a omluvil se z další účasti 
na zasedání z důvodu jiného pracovního zaneprázdnění. Doc. Hanáček poděkoval rektoru 
Štěpánkovi za jeho účast.  
 
 

9. PROJEDNÁNÍ NOMINACE PROF. CHYBÍKA NA ČLENSTVÍ V ETICKÉ KOMISI VUT 
 
Z pověření rektora Štěpánka předložila Mgr. Číhová návrh na členství prof. Ing. Josefa 
Chybíka, CSc. (FA) do Etické komise VUT – návrh byl rozeslán všem členům AS VUT e-
mailem dne 29. 11. 2021.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu nějaké připomínky. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž 
průběhu vystoupili zejména Ing. arch. Galeová, Ing. Kruljacová, Bc. Hodulíková, doc. 
Steinbauer, kancléř Gregorek a kvestor Janíček. V diskusi se členové AS VUT shodli v názoru, 
že chtějí o předloženém návrhu jednat až po uplynutí jeho předkládací lhůty na příštím 
zasedání AS VUT.  
 
 

10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

▪ Zpráva o hodnocení výuky v MSP na ÚSI v letním semestru  
akad. roku 2020-2021 

 
Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na ÚSI v letním semestru 
akademického roku 2020/2021 byla předložena rektorem Štěpánkem dne 8. 11. 2021. Návrh 
splňuje předkládací lhůtu k projednání.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS 
VUT k předloženému dokumentu nějaké připomínky. Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer 
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konstatoval, že se jedná o standardní dokument, ke kterému nemá připomínky.  

Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4:  
Akademický senát VUT schvaluje Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních 
programech na ÚSI v letním semestru akademického roku 2020/2021. 
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – hlasů. 
 

▪ Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v DSP „Pokročilé 
materiály a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož uskutečňování se 
podílí Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT) 

 
Pravidla pro přijímací řízení ke studiu v DSP na CEITEC předložil prorektor Doupovec 
z pověření rektora Štěpánka dne 25. 11. 2021 – bezprostředně rozeslána všem členům AS 
VUT. Dle sdělení prorektora Doupovce a ředitele CEITEC prof. Vrby byla „Pravidla“ 
připomínkována a konzultována s Právním odborem Rektorátu.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS 
VUT k předloženému dokumentu nějaké připomínky. Doc. Steinbauer sdělil, že jde opět 
o standardní dokument, diskuse s PrO se týkala některých termínů, které byly vyjasněny, 
a proto nemá k předloženému návrhu připomínky.  

Vzhledem k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení dvou níže uvedených návrhů usnesení – první usnesení se týkalo zkrácení 
předkládací lhůty, druhé usnesení schválení předložených pravidel.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhu Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke 
studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož 
uskutečňování se podílí Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT).  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6:  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož 
uskutečňování se podílí Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT).  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 
11. STRATEGICKÉ DOKUMENTY CESA 
 
Strategické dokumenty CESA, které zaslala ředitelka CESA RNDr. Lepková, předložil rektor 
Štěpánek AS VUT dne 30. 11. 2021 – bezprostředně rozeslány všem členům AS VUT. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženým 
dokumentům nějaké připomínky a zda chce AS VUT zkrátit předkládací lhůtu a hlasovat o nich 
již dnes. Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer a předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělili, 
že nemají námitky, aby byly dokumenty projednány na dnešním zasedání AS VUT. Ing. Beneš 
upozornil na to, že AS VUT projednává dokument Plán realizace Strategického záměru CESA 
pro r. 2021 až v prosinci. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela konstatoval, že proto by měly 
být dokument co nejdříve projednán na dnešním zasedání AS VUT, současně doporučil, aby 
strategické plány realizace za příslušný rok byly zpracovávány a předkládány AS VUT dříve.  

Vzhledem k tomu, že další připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
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o schválení níže uvedených návrhů usnesení – první usnesení se týkalo zkrácení předkládací 
lhůty, další usnesení se týkala schválení předložených dokumentů.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhů strategických dokumentů CESA:  

- Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA VUT za r. 2020 
- Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021  
- Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+ 

Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA VUT za r. 2020 
 
Návrh usnesení AS č. 8:  
Akademický senát VUT schvaluje Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA 
VUT za r. 2020. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021 
 
Návrh usnesení AS č. 9:  
Akademický senát VUT schvaluje Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+ 
 
Návrh usnesení AS č. 10:  
Akademický senát VUT schvaluje Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

▪ Další záležitosti tvůrčí činnosti 
 
Žádné nové záležitosti nebyly AS VUT projednávány.  
 
 

13. RŮZNÉ  

▪ Schválení termínů zasedání AS VUT v I. pololetí r. 2022 

Doc. Hanáček sdělil, že na základě sdělení rektora Štěpánka týkající se plánovaných zasedání 
kolegia rektora v r. 2022 navrhuje následující termíny zasedání AS VUT konané v I. pololetí 
roku 2022: 18. 1., 15. 2., 15. 3., 12. 4., 10. 5. a 7. 6. 2022 a podal návrh na jejich schválení 
usnesením AS VUT. Pokud bude AS VUT konat i v příštím roce výjezdní zasedání, mohlo by 
se konat v termínu od 28. 6. – 30. 6. 2022.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela v návaznosti na minulé zasedání AS VUT sdělil, že po 
důkladném uvážení nemá k výše uvedeným termínům připomínky, pouze doporučuje, aby 
úterky zůstaly tak jako tomu bývalo v minulosti, rezervovány pro jednání komisí AS VUT 
a zejména pro jednání EK AS VUT při projednávání pravidel pro tvorbu rozpočtu a následném 
jednání o předloženém návrhu rozpočtu, což by i usnadnilo případný posun zasedání AS VUT 
v případě nutnosti, vedoucí k rychlému schválení rozpočtu VUT pro r. 2022.  
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Vzhledem k tomu, že k výše uvedeným návrhům nebyly vzneseny žádné připomínky, hlasoval 
AS VUT o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2022:  
18. 1., 15. 2., 15. 3., 12. 4., 10. 5. a 7. 6. 2022. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Pokud bude AS VUT konat i v příštím roce 2022 výjezdní zasedání, mohlo by se konat 
v termínu od 28. 6. – 30. 6. 2022.  

▪ Ing. Galeová informovala členy AS VUT, že od 1. 1. 2022 začne sběr dat do tvůrčích 
registrů, kritéria budou přísnější.  
INTERPRETACE 6: PULSATING MIES/BIOMORPHIC MACHINES (7.12.2021–9.1. 2022):  
Ing. Galeová pozvala účastníky dnešního zasedání do vily Tugendhadt, ve které studenti 
Fakulty architektury VUT a floridské mezinárodní univerzity v Miami pod vedením Jiřího 
Vítka a Erica Goldemberga teoreticky zkoumali a prostřednictvím nástrojů soudobého 
digitálního navrhování interpretovali architektonický prostor Miese van der Rohe na 
příkladu jeho brněnské vily. Vernisáž se koná dnes v 18:00 hodin pod záštitou města Brna.  
Viz https://www.tugendhat.eu/akce/interpretace-6-pulsating-mies-biomorphic-machines/  

▪ Předseda EK AS VUT RNDr. Popela, vzhledem k tomu, že EK AS VUT má 22 členů, 
požádal členy komise, aby si každé úterý v prvním semestru r. 2022 rezervovali čas 
z důvodu usnášeníschopnosti komise pro jednání EK o přípravě pravidel a následně 
o rozpočtu VUT v Brně na r. 2022. Jednání EK AS VUT do Vánoc se uskuteční jen 
v případě, že budou nové informace – navrženo distanční jednání v úterý 21. 12. 2021.  

▪ Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová poděkovala členům LK AS VUT za jejich 
spolupráci a dále sdělila, že pokud to bude možné, budou se jednání LK AS VUT i nadále 
konat per rollam.  

Na závěr předseda AS VUT doc. Hanáček poděkoval všem členům AS VUT za jejich účast na 
jednáních AS VUT v letošním roce. Dosavadní jednání AS i přes letošní úskalí způsobená 
dlouhodobou závažnou pandemií koronaviru Covid-19 zvládl AS VUT velmi dobře. Dále doc. 
Hanáček popřál všem účastníkům zasedání v rámci možností, které dává pandemie 
koronaviru Covid-19, hezké Vánoční svátky a vše nejlepší v Novém roce 2022 a ukončil 
jednání.  

Následně doc. Hanáček předal slovo Ing. Krečmerovi, který promítl prezentaci „VUT QS 
(quantitative) ranking evaluation“ týkající se pozice VUT v rámci hodnocení vysokých škol 
v QS Rankingu a přednesl k ní podrobný komentář. Následovala diskuse členů AS VUT o dané 
problematice.  
 
 

   
 

 
USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 7-N/2021 DNE 7. 12. 2021 

 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.    
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 6-N/2021 ze dne 9. 11. 2021. 

https://www.tugendhat.eu/akce/interpretace-6-pulsating-mies-biomorphic-machines/
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UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních 
programech na ÚSI v letním semestru akademického roku 2020/2021. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhu Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke 
studiu v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož 
uskutečňování se podílí Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT).  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla přijímacího řízení a podmínky pro přijetí ke studiu 
v DSP „Pokročilé materiály a nanovědy pro akademický rok 2022/2023“, na jehož 
uskutečňování se podílí Středoevropský technologický institut VUT (CEITEC VUT).  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení 
předkládací lhůty k projednání návrhů strategických dokumentů CESA:  

- Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA VUT za r. 2020 
- Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021  
- Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+ 

 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje Vyhodnocení Plánu realizace Strategického záměru CESA 
VUT za r. 2020. 
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje Plán realizace Strategického záměru CESA pro r. 2021.  
 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje Strategický záměr CESA VUT pro r. 2021+. 
 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje termíny zasedání AS VUT v I. pololetí roku 2022:  
18. 1., 15. 2., 15. 3., 12. 4., 10. 5. a 7. 6. 2022. 
 
 

 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 18. 1. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1 

nebo prostřednictvím MICROSOFT TEAMS. 

     
 
 
 

Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


